
Zápis 
z 18. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 13. 04. 2023 od 15:30 hod. v Technologickém centru Hradec Králové z.ú. 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni: Bc. Zdeněk Lhota, Josef Dlabola, Ing. Ivo Muthsam, Ing. Richard Nádvorník, Milan 

Brandejs, Zdeněk Křička, Ing. Jaroslav Bitnar, Josef Hlávko, Blanka Čiháčková 
Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje  
JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje 
Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací 
Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, ředitelka CIRI 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., zástupkyně ředitelky CIRI 

 
Přizváni a hosté:  Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
   Ing. Ondřej Zezulák, ředitel Technologického centra Hradec Králové z.ú. 

Mgr. Iva Skalská, odbor regionálního rozvoje, grantů a dotací 
 

Program: 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

ověřovatele zápisu. 
2) Prezentace činnosti Technologického centra Hradec Králové z.ú. 
3) Vyhlášení soutěže Burza filantropie v Královéhradeckém kraji. 
4) Exkurze v rámci Technologického centra Hradec Králové z.ú. 
5) Různé. 
6) Závěr. 
 
K bodu 1. 
Úvod. 

Úvodem všechny přivítal pan předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. a poděkoval panu řediteli za možnost pořádat Výbor 

v prostorách Technologického centra z.ú.  

Předseda Výboru konstatoval, že Výbor není usnášeníschopný. 

 
K bodu 2. 
Prezentace činnosti Technologického centra Hradec Králové z.ú. 
 
Pan předseda předal slovo panu řediteli Ing. Ondřejovi Zezulákovi, který přivítal přítomné a představil činnost 

Technologického centra z.ú., které je zřizované městem Hradec Králové. Primárně Technologické centrum 

slouží k podpoře začínajícího podnikání a start-upů, sekundárně pak podporují segment vzdělávání, 

techniky, digitalizace, robotizace. Fungují přes 15 let. Spolupracují také s firmami, které spolupracovaly 

s Technologickým centrem, a které prošly jejich inkubačními režimy. Za jejich působnost podpořili více jak 

100 začínajících firem a podnikatelů. Dále poskytují bezplatné konzultace s právníkem, marketérem, 

ekonomem, daňovým poradcem, dotačním poradcem. Je nastavená fungující spolupráce 

s Královéhradeckým krajem především díky projektu I-KAP KHK II (Implementace Krajského akčního plánu 

rozvoje vzdělávání v Královéhradeckém kraji). Dále spolupracují s UHK, agenturou CzechInvest, od 

loňského roku jsou certifikovaným členem European Business Network, dále jsou členem Společnosti 

vědeckotechnických parků ČR, z.s., zakládajícím členem Krajské hospodářské komory ČR a CeeInno a 

jediným Microsoft inovačním centrem v ČR. 

Činnost Technologického centra se dělí do 3 základních pilířů: 

- Osvěta a rozvoj podnikavosti. 
- Workshopy, semináře, konzultace, networking (pořádají akce po celém Královéhradeckém kraji). 



- Inkubace myšlenek a start-upů. 
 

Následně navazují technologické inkubace. Není ambicí Technologického centra, aby pokrývali celý proces 

životaschopnosti firmy, chtějí se soustředit na začátek, na validaci nápadů, první kroky v businessu atd. 

Následně může tento mentoring kdokoli převzít, jako např. agentura CzechInvest, která prostřednictvím 

programu Technologická inkubace nabízí finanční podporu, ale bohužel podmínky čerpání jsou velmi 

náročné a nevyhovují k pokrytí více menších začínajících společností, které nemají originální myšlenku. 

Ing. Ondřej Zezulák spatřuje prostor pro regionální inkubační program (poskytovaný Královéhradeckým 

krajem), což by pomohlo všem vznikajícím nadějným firmám zůstat v regionu. Největší podporu zajišťují 

evropské inkubační programy, z Královéhradeckého kraje se o tuto podporu ucházejí firmy již existující a 

zavedené, je jich ale minimum. 

Závěrem pan ředitel komentoval vznik KIC, kdy by uvítal spolupráci, ale po předem jasně vymezeném 

prostoru a jasně popsaných rolích ve spolupráci Technologického centra Hradec Králové (TC HK) jakožto 

zástupce města Hradec Králové a KIC jakožto zástupce Královéhradeckého kraje. 

Poznámka: Prezentace je součástí zápisu. 

 

Diskuze: 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – vnímá budoucnost spíše ve spolupráci nežli v konkurenci. Tématu KIC se bude 
Výbor v budoucnu věnovat. Pro lepší představu fungování TC HK bude následovat po tomto jednání 
exkurze.  
Mgr. Petr Poláček – vznesl dotaz na financování TC HK a v jaké výši se pohybuje roční rozpočet, který TC 
HK rozděluje firmám. 
Ing. Ondřej Zezulák – TC HK je financované městem Hradec Králové ve výši 5 mil. Kč a to vč. provozu, 
aktivit TC HK i přímé podpory firmám. Finanční podpora činí v současné době 20 tis. Kč na projekt, kdy tato 
částka je vč. mzdových nákladů na konzultanty a pomocné pracovníky. Dalším důležitým financováním TC 
HK jsou finanční prostředky z projektu I-KAP KHK II, kde mají na 3 roky necelé 2 mil. Kč, a díky kterým 
pracují se studenty na středních školách. Pro financování konzultací jim pomáhá dotační titul od MPO. 
Dalším drobným příjmem jsou i komerční pronájmy kanceláří a zasedací místnosti, konferenčních sálů, 
pořádání akcí na klíč. Z těchto aktivit plynou cca 3 mil. Kč ročně, z čehož jsou následně hrazeny 2 mil. Kč 
ročně za nájem městu Hradec Králové, 1 mil. Kč jde zpět do údržby objektu. V současné době má TC HK 5 
stálých zaměstnanců a velké množství externistů. 
Mgr. Michal Vejprava – vznesl dotaz, jak pan ředitel vnímá praxi za posledních 15 let působnosti, ve 
smyslu podpora nových záměrů, soft vs. hard techniky. Jakou část podpory financují, spíše v měkké nebo 
ve tvrdé, a jaký je vývoj a co by mohl být ideální stav? Jsou kanceláře zpoplatněné? 
Ing. Ondřej Zezulák – za posledních 10 let vnímá velkou změnu. Při vzniku této budovy byl záměr pomoci 
firmám prostřednictvím zvýhodněných kanceláří. Dnes z 10 firem mají zájem o kancelář 2. Spousta firem 
nyní pracuje z domova a kanceláře potřebují velice sporadicky. Využití spatřuje u firem, které ke své 
činnosti potřebují nějaký stroj či techniku. Kanceláře jsou zpoplatněné, kdy TC HK má 2 inkubační 
programy, v rámci kterých si firma sama řekne, po jakou dobu bude potřebovat podporu se zvýhodněným 
nájmem a v jaké výši – inkubační komise musí následně návrh schválit. Poradenství obdrží všichni, kdy TC 
HK přispívá oněch 20 tis. Kč. V součtu tato podpora vychází na 50-70 tis. Kč na firmu. V současné chvíli 
jsou pod obsazenou kapacitou – záměrně, jelikož se drží nějaké volné prostory pro přicházející firmy. Jde o 
balanc mezi odhadem potřeby a komerčním příjmem, který je pro TC HK důležitou složkou příjmů. Na 
druhý dotaz: lépe se dá rozdělit na inovativní podnikání a ostatní podnikání.  
Mgr. Michal Vejprava – dovysvětlil dotaz: Pokud přijde podnikatel, který má nápad, ale chybí mu 
zkušenost, tak jakou podporu mu TC HK poskytne? Možnost pronájmu zadarmo, platit bude jen energie? 
Výpomoc v podobě poradenství, výpočetní techniky, praktické zkušenosti atd.? Tím je myšlena ta tvrdá 
technika. 
Ing. Ondřej Zezulák – dle zkušeností, firmy musí platit alespoň symbolickou částku za vše, protože to co 
mají zdarma, toho si neváží. Jde o motivační prvek. Co se týká hardwaru, TC HK se snaží 
zprostředkovávat kontakty mezi těmi, co danou techniku mají.  
S každým individuálním podnikatelem hodnotí reálnost projektu, jejich očekávání x realita. Pomáhají 
s doporučením na další možnosti jako např. inovační vouchery atd. Nabízí spolupráci s mnoha firmami 
nebo UHK, kde např. prototyp pomohou vyrobit zdarma.  



Mgr. Michal Vejprava – projekty, které prošly TC HK jsou více orientované na výrobky/služby pro český trh 
nebo spíše pro zahraniční? 
Ing. Ondřej Zezulák – 2/3 pro český trh, 1/3 pro zahraniční. Pokud se objevil projekt, u kterého byl 
potenciál expandovat do zahraničí, TC HK propojilo s CzechTrade, který pomohl posunout projekt na 
zahraniční trhy. Obecně řečeno nápady vznikají dle lokálního umístění firmy – dle toho, co, kde, kdo 
potřebuje. Nyní se objevil start-up, který dělá nabíjecí stojany na kola, placeno je QR kódem. Možné 
rozšíření i do elektromobility. Tento projekt byl podpořen dotačním titulem Kreativní voucher 
z Královéhradeckého kraje.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – dotační titul Kreativní voucher je systémová podpora, která je vyhlašována 
každoročně v rámci projektu Smart Akcelerátor. Spravuje Mgr. Tereza Bergerová (tbergerova@kr-
kralovehradecky.cz).  
Ing. Ondřej Zezulák – rychlá, jednoduchá žádost, doporučovali tento dotační titul dosti firmám, kterým to 

velice pomohlo.  

 
K bodu 3. 
Vyhlášení soutěže Burza filantropie v Královéhradeckém kraji. 

Mgr. Iva Skalská představila projekt Burza filantropie v Královéhradeckém kraji. Jde o novou aktivitou pro rok 

2023. V prosinci 2022 byla podepsána licenční smlouva s Koalicí nevládek Pardubicka, kde tento projekt 

probíhá přes 10 let, v KHK proběhne letos první ročník a to 30. 10. 2023. Základní myšlenkou burzy je spojení 

neziskového sektoru s podnikatelskou sférou a veřejným sektorem. Cílem je podpora prospěšných aktivit 

prostřednictvím konkrétních projektů. Podpora může být finanční (v KHK max. 50 tis. Kč), materiální, nebo 

formou poskytování služeb. Cílem rovněž je trvalá udržitelná spolupráce neziskového a firemního sektoru. 

Přínos mají nejen neziskové společnosti, ale také firmy, které touto účastí vyřeší svou společenskou 

odpovědnost ve velice krátkém časovém horizontu transparentním způsobem a s mediální podporou. Mezi 

donátory bude samozřejmě i KHK. 

Více informací na https://www.burzafilantropie.cz/.  

Poznámka: Prezentace je součástí zápisu. 

Diskuze: 
Mgr. Petr Poláček – vznesl dotaz na způsob administrativního provedení donátorství poskytnutých 
z veřejných prostředků. 
Ing. Lucie Rovenská – bude vyčleněna určitá alokace z rozpočtu Královéhradeckého kraje, do této výše 
bude moci pan hejtman případně jiný zástupce KHK přihazovat na jednotlivé projekty. Následně konkrétní 
částky a jejich konkrétní příjemci budou podléhat schválení Radou KHK, jelikož následně s nimi bude 
uzavírána darovací smlouva. Pro KHK půjde o administrativně komplikovanější záležitost, ale bohužel jinou 
cestou to v současné chvíli nejde udělat.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – kdyby byla Burza filantropie z právního hlediska založena jako zapsaný ústav, 
tak by mohla získat individuální dotaci a nemusela by probíhat tato náročná administrativa. To není možné. 
Proto tento proces bude probíhat opačným směrem, nejprve bude finanční příslib, který bude muset být 
odsouhlasen Radou KHK, a až následně budou uzavřeny jednotlivé smlouvy.  
Ing. Jan Kříž – vznesl dotaz týkající se donátorství jako soukromý subjekt. 
Mgr. Iva Skalská – ano, soukromá osoba podnikající se může také stát donátorem, po nakontaktování 
proběhne osobní schůzka. Soukromá osoba ale nikoli. To že podnikatel dá příslib stát se donátorem ovšem 
neznamená, že opravdu bude muset něco financovat. Není uzavírána žádná smlouva. V průběhu července 
– října budou pro donátory zpracovány všechny žádosti a dle toho se donátoři předběžně rozhodnou, zda 
opravdu podpoří a dle jejich preferencí a dle preferencí široké veřejnosti, který projekt postoupí. Ale až na 
burze 30. 10. 2023 se donátor opravdu rozhodne, v jaké výši a jaký projekt/projekty podpoří (mělo by být 6-
8 vybraných projektů – počet bude upřesněn dle počtu příslibů od donátorů a jejich preferencí). Je zde 
možnost i udělit tzv. divokou kartu pro projekt, který nebyl do Burzy vybrán na základě hlasování donátorů 
ani veřejnosti. 
Ing. Jan Kříž – možný námět pro TC HK – inspirovat se a udělat burzu nápadů pro podnikatele. Viz pořad 
v ČT1 Den D. 
Ing. Ondřej Zezulák – velké množství nepřipravených nápadů, málo těch, kteří to dotáhnou do finále. 

Následovala volná diskuze. 
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K bodu 4. 
Exkurze v rámci Technologického centra Hradec Králové z. ú 
 
Proběhla exkurze Technologického centra Hradec Králové z.ú.  

 
K bodu 5. 
Různé. 
 
Následovala diskuze v rámci exkurze. 
 
K bodu 6. 
Závěr. 

Závěrem pan předseda poděkoval všem za účast na výjezdním 18. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj 
a pracovní příležitosti, v čase 17.05 hod. jednání ukončil. 
 
19. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 11. 5. 2023, místo a 
hodina bude upřesněna. 
 

 

 

         PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
                předseda výboru 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   


